
Protokół Nr XXII/17 

z XXII zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu 24 listopada 2017 r. 

w sali konferencyjnej Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

 

Początek obrad - godzina 16.00, zakończenie - godzina 17.30. 

 Obradom przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Janusz Wiśniewski, protokołowała Izabela 

Konopka. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Goście i Sołtysi zaproszeni na sesję, według załączonych list obecności (listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do 

protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Andrzej Piętka –wójt gminy, 

2. Marek Cwalina – sekretarz gminy, 

3. Mariusz Andrzejczyk – podinspektor UG,  

4. Izabela Konopka - podinspektor UG, 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Konopkach- Monetach w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Konopkach- Monetach. 

b)  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Surałach w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową w Surałach. 

c)  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Grabowie w ośmioklasową Szkołę Podstawową 

im. Antoniego i Jakuba Wagów. 

d)  Przyjęcie ,,Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami na 

2018 rok’’. 

e)   zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2017 rok. 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których zarządzającymi lub 

właścicielem jest Gmina Grabowo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 
4. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

5. Rezygnacja p. Mirosławy Pogorzelskiej z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy. 

6. Zapytania, wolne wnioski. 

7. Zamknięcie sesji. 

P r z e b i e g  o b r a d :  

 Ad. 1. XXII zwyczajną sesję Rady Gminy Grabowo otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy - p. Janusz 

Wiśniewski, powitał Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi p. Krzysztofa Jurgiela, Posła na Sejm p. Kazimierza 

Gwiazdowskiego, Wójta Gminy Grabowo p. Andrzeja Piętkę, Sekretarza Gminy p. Marka Cwalinę, przybyłych 

pracowników Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi,  radnych, sołtysów i wszystkich uczestniczących w posiedzeniu. 

Następnie przewodniczący RG, na podstawie listy obecności poinformował, że na ustawowy stan rady- 15 radnych- 

obecnych 12 radnych i stwierdził prawomocność obrad.  

Przewodniczący RG  poprosił o wystąpienie Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi p. Krzysztofa Jurgiela. Minister 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi p. Krzysztof Jurgiel przedstawił działania rządu w zakresie rolnictwa m.in. obrót ziemią, 

działania na rynkach rolnych, dopłaty bezpośrednie, interwencja rynkowa w tym walka z ASF. Poinformował, że 

sprawozdanie z działania rządu dostępne jest na stronie internetowej MRiRW. Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi p. 

Krzysztof Jurgiel wręczył odznaczenia dla rolników z Gminy Grabowo zasłużonych dla rolnictwa p. Roberta 

Banachowskiego, p. Krzysztofa Okulewicza, p. Leszka Rutkowskiego.  

Wiceprzewodniczący podziękował za wystąpienie Ministra Krzysztofa Jurgiela. Następnie poprosił o zabranie głosu p. 

Joannę Gierulską- z-ce dyrektora MRiRW, która przedstawiła prezentację na temat możliwości realizacji operacji z 

udziałem środków PROW 2014-2020 przez jednostki samorządu terytorialnego w województwie podlaskim. Wyjaśniła, 

że JST może otrzymać dofinansowanie na takie działania jak: scalanie gruntów gdzie do wykorzystania jest kwota ok. 29 

mln. euro; drogi lokalne - ok. 23 mln. euro, (jednak na dzień dzisiejszy pieniędzy na woj. podlaskie nie ma),; gospodarka 

wodno-ściekowa, do wykorzystania ok. 15 mln euro, (w tym projekcie gmina Grabowo bierze udział); targowiska, 3,5 

mln euro; odnowa zabytków 0,5 mln; LEADER, fundusze można pozyskać od Stowarzyszenia LGD z terenu naszej 

gminy ,,Kraina Mlekiem Płynąca’’.   



Wiceprzewodniczący podziękował za prezentację i poprosił o zabranie głosu p. Zbigniewa Abramowicza- z-ca dyrektora 

Dep. Gosp. Ziemią, który przedstawił prezentację na temat obrotu ziemią, streścił ustawę oraz odpowiedział na pytania 

zebranych. 

Wiceprzewodniczący rady przedstawił proponowany powyżej porządek obrad.  

Wójt Gminy Grabowo złożył wniosek o dodatkowy punkt do porządku obrad- rezygnacja p. Mirosławy Pogorzelskiej z 

funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Grabowo. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad, więc został przyjęty w przedstawionym brzmieniu. 

 Ad. 2. Przewodniczący poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji można było się zapoznać  

w pokoju obsługi rady oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Grabowo.  

Radni nie zgłosili żadnych merytorycznych uwag do treści protokołu. 

Protokół z XXI sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie w zapisanym brzmieniu. 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 12 radnych, za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym 

brzmieniu głosowało 12 radnych. Nie było głosów przeciwnych i radnych wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3.1. Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Konopkach- Monetach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Konopkach- Monetach (projekt stanowi zał. nr 4 do protokołu). Projekt uchwały przedstawiła p. Izabela 

Konopka, która wyjaśniła, że z dniem 1 września 2017r., sześcioletnia Szkoła Podstawowa stała się ośmioletnią Szkołą 

Podstawową, co wynika z ustaw Przepisy wprowadzające- Prawo oświatowe oraz Prawo oświatowe. 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia Nr 19/122/17 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Konopkach- Monetach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Konopkach- 

Monetach  (uchwała nr XXII/135/17 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Nie było radnych 

głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

  Ad. 3.2. Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Surałach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Surałach (projekt stanowi zał. nr 7 do protokołu). Projekt uchwały przedstawiła p. Izabela Konopka, która wyjaśniła, że z 

dniem 1 września 2017r., sześcioletnia Szkoła Podstawowa stała się ośmioletnią Szkołą Podstawową, co wynika z ustaw 

Przepisy wprowadzające- Prawo oświatowe oraz Prawo oświatowe. 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia Nr 19/123/17 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Surałach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Surałach  (uchwała nr XXII/136/17 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Nie było radnych 

głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3.3. Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenie Zespołu Szkół w Grabowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Antoniego i Jakuba Wagów w 

Grabowie (projekt stanowi zał. nr 10 do protokołu). Projekt uchwały przedstawiła p. Izabela Konopka, która wyjaśniła, 

że z dniem 1 września 2017r., Zespół Szkół w Grabowie  stał się ośmioletnią Szkołą Podstawową, co wynika z ustaw 

Przepisy wprowadzające- Prawo oświatowe oraz Prawo oświatowe. 

Radni nie zgłosili wniosków merytorycznych do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia Nr 19/124/17 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w 

Grabowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Antoniego i Jakuba Wagów w Grabowie (uchwała nr XXII/137/17 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Nie było radnych 

głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 

  



Ad. 3.4 Uchwałę w sprawie przyjęcie ,, Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi 

i innymi podmiotami na 2018 rok’’ przedstawiła p. Izabela Konopka. Wyjaśniła, że Urząd Gminy Grabowo ma coroczny 

obowiązek podjęcia takiej uchwały do końca listopada. Poinformowała, że konsultacje społeczne projektu uchwały 

przeprowadzone były w dniach 8-22 listopada 2017r. Ogłoszenie o konsultacjach wraz z projektem programu na 2018r., 

zostało umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Grabowo  (projekt stanowi zał. nr 13 do 

protokołu).  

 W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyjęcie                

,,Programu współpracy Gminy Grabowo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami na 2018 rok’’ (uchwała 

nr XXII/138/17 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia Nr 19/125/17 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów 

przeciw ani wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3.5. Z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2017 rok, zapoznał Wójt 

Gminy Grabowo- p. A. Piętka i omówił zakres i konieczność wprowadzonych zmian (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu). 

Do projektu nie wniesiono żadnych uwag merytorycznych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia nr 19/126/17 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2017 rok 

(uchwała nr XXII/139/17 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów 

przeciw ani wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 3.6 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu) przedstawił p. Mariusz Andrzejczyk. Wyjaśnił, że dostawienie 

przystanków nie spowoduje wzrostu kosztów dowożenia dzieci do szkół a ma na celu jedynie zapewnienie 

bezpieczeństwa dzieciom dowożonym. 

Do projektu nie wniesiono żadnych uwag merytorycznych 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Finansów p. M. Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (opinia nr 19/127/17 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo oraz warunków i zasad korzystania z 

tych przystanków (uchwała nr XXII/140/17 stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Nie było radnych 

głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad.4. Informację o oświadczeniach majątkowych przedstawił Wójt Gminy- p. Andrzej Piętka. Wyjaśnił, że nie 

wszystkie oświadczenia sporządzone zostały prawidłowo. Pismo z uwagami Urzędu Skarbowego osób zainteresowanych 

do wglądu w pokoju obsługi rady gminy. 

 Ad. 5 W tym punkcie porządku p. Izabela Konopka odczytała podanie p. Mirosławy Pogorzelskiej o rezygnacji 

z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy.  

Ad.6. p. Izabela Konopka odczytała pismo Starosty Kolneńskiego p. Stanisława Wiszowatego do Wójta Gminy 

Grabowo, w którym informuje, że w projekcie budżetu Powiatu Kolneńskiego na 2018 r. zaplanowano inwestycję 

dotyczącą dokończenia przebudowy drogi powiatowej nr 1862 B Grabowo- Konopki Białystok, na odcinku 1500 m, 

szacunkowy koszt to kwota ok. 970 tyś. zł.  Powiat kolneński zwraca się z prośbą o wsparcie finansowe inwestycji w 

wysokości 100 tyś zł.  

Radni nie zgłosili uwag ani wniosków. 

Ad. 7. Po wyczerpaniu ustalonego porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. J. Wiśniewski zamknął 

XXII sesję Rady Gminy Grabowo. 

         Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Protokołowała:          /-/Janusz Wiśniewski 

Izabela Konopka         


